

# ပင်လယ်ဒူးအိပ်ဂင်ကျားနု



## ■ သုန်ကျိကိုမိန်ဆဲး ■

(၅မိ ၃၂:၆) သုမကောယွလတင်နုနီ. ပုဟးဂီဖိဒီးကုန်တင်သုဘုန်ပုဂီမုါဧ၊ မုါနုဟ်၊ ပုလတအပူနု၊ တမုါဘုန်ဧါ. အဝဲဒုန်တုနု၊ ဒီးဒူးအိန်ကျားနုတမုါဘုန်ဧါ.

### ၁. ပင်လယ်အလဲတင်ဒီးယွ -ပင်စီယနီနီ

လံာ်စီဆုံဟ်ဖျါ စီယနီနီအဂုါဖဲ (၁မိ ၅: ၂၁-၂၄) အပူနုလီ. စီယနီနီအိန်ဝဲယုဆံယံာ်နီနီမး ထီန်ဖိနုစီမသုဂုလုလုနုလီ. စီယနီနီထီန်ဖိ စီမသုဂုလုလုအလီခံအနီနီ(၃၀၀)အတင်အိန်မူ တင်လဲဝဲအလီခံထီန်ဘုန်အဖိမုါအဖိခွါသုန်တဖုန်နုလီ. ပကထံန်ဘုန်လုစီယနီနီထီန်ဖိ စီမသုဂုလုလုအလီခံမး အဝဲစးထီန်ပိယွအခံ လဲတင်ဒီးကစာ်ယွနုလီ. အဝဲအတင်လဲတင်ဒီးကစာ်ယွစံးတင်နု ပသုန်ညါအါထီန်ဘုန်လု အဝဲအိန်ဘူးဒီးကစာ်ယွစုါကီးနုလီ.

တချူးဒီးနုဘုန်ဖိခွါအခါ တမုါလုအတရုလိာ်သးထဲသိးဒီး ဒီးနုဘုန်ဖိဝဲအလီခံဘုန်အဂုါနု ပထံန်သုန်ညါဘုန်စုါကီးနုလီ. လုညါစီယနီနီကရုပာ်စာအသးဒီးယွသနုကုဖဲအဝဲဒီးနုဘုန်ဖိခွါစီမသုဂုလုလုအလီခံနု အတင်ရုလိာ်သးဒီးယွတင်ဆီတလဲလုအမုါ စးထီန်ရုဒီးယွဘူးဘူးတင်တင်အဂုါ, ပာ်ဂံာ်ပာ်ဘါအါထီန်ယွအဂုါ အတင်သုန်ညါအါထီန်ယွအဂုါအယိအတင်အဲန်ကစာ်ယွကအါထီန်ဝဲသပုါကတင်နုလီ. ဖဲစီယနီနီဒီးနုအါထီန်ဘုန် ဖိမုါဖိခွါသုန်တဖုန် အယိအတင်လဲတင်ဒီးကစာ်ယွကဂုါထီန်ဒိန်ထီန်ဒိန်ဘုန်တင်ပာ်ဖျါအီလုထးအသိးသပုါကတင်နုလီ. အယိဒီးစီယနီနီဒီးအဖိသုန်တဖုန် အတင်ပိာ်ကစာ်ယွအခံလုအနီနီ(၃၀၀)အတင်ပူတုအသံတစုနု ပသုန်ညါဘုန်အီနုလီ

မုါမဆါတနုညါအံး ခရံာ်အတင်အိန်ဖိုင်ပူ

ဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ်တဖၣ် စ့ၣ်ကီးလိၣ်ဘၣ်ဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ကတီၣ်ခိၣ်ရိၣ်မဲဒီး ကလဲၣ်တၢ်ဒီးကစၢ်ယွၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လိၣ် ဘၣ်သပှၢ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဃီလၢအလဲၣ်တၢ်ဒီးက စၢ်ယွၤ အတၢ်အိၣ်မူန့ၣ်လၢပျဲၣ်ကၢၤကၢၤလၢသ့ၣ်ဂ့ၢ်သး ကျိၤတကပၤအပူၤန့ၣ် ပသမၤအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. မါဒီး ဖိတဖၣ်အဲၣ်ယွၤပျဲၣ်ယွၤတၢ်အိၣ်မူထီၣ်ဘးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢဟံၣ်ဖိဃီဖိသးအံၤအဃိ မ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်မူ ကၢ်ကၢၤလၢခရံၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်တၢ်အိၣ် ဖျိၣ်စးထီၣ်အသးလၢဟံၣ်ဖိဃီဖိဒုၣ်ဖိထၢအသး မ့ၢ်တၢ် ကၢ်တၢ်ကၢၤလၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ခရံၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီး ဘီမ့ၢ် တၢ်သးခုကစီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ ဟံၣ်ဒ်စီၤဃနိၣ်အသး အဲၣ် ယွၤပျဲၣ်ယွၤပိၣ်ကစၢ်ယွၤအခံၣ်အါမးစ့ၣ်ကီးန့ၣ်လီၤ. လၢဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဃိ မ့ၢ်တၢ်ကၢ်တၢ်ကၢၤလၢတၢ်အိၣ် ဖျိၣ်ဒီး တၢ်သးခုကစီၣ်အဂီၢ်စ့ၣ်ကီးန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသး ဟံၣ်လၢအလဲၣ်တၢ်ဒီးယွၤ အတၢ်အိၣ်မူတဖၣ် မ့ၢ်တၢ်စံး ဘျး မလၤကပီၤက့ၤအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. စံးဘျးစံးဖျိၣ်စ့ၣ် ကီး ကစၢ်ယွၤလၢအဟ့ၣ်လီၤဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢအတီ ခိၣ်ရိၣ်မဲဟံၣ်ဃီသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်အဃိန့ၣ်လီၤ.

**၂. ဟံၣ်လၢအဒီတဒၢဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢမ့ၢ်န့ၣ်အအာအသီတ ဖၣ်အပူၤ-ဟံၣ်စီၤနီၤအါ**

ဟံၣ်စီၤနီၤအါအဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် ပကထံၣ်အီၤဖဲ လံၣ် (၁မိၤဖိတုၤ၁၀)အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲစီၤနီၤအါအစီၤအ ဆၢကတီၢ်ခါ ကစၢ်ယွၤထံၣ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အိၣ်လၢပျဲၣ်ဝဲဒီးတၢ်ဒဲးဘး, ဒီးအတၢ်ဒဲးဘးတဖၣ်မ့ၢ်တၢ် အဒိၣ်အဃိလၢ ကစၢ်ယွၤအမဲၣ်ညါလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချာန့ၣ် လီၤ. ဒီးကယံၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ကူၣ်ထီၣ် ဆိကမိၣ်တၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အသးတမံၤလၢလၢန့ၣ် မ့ၢ်ထဲ တၢ်အအာအသီဒီး ဆိကမိၣ်ဝဲကိးမ့ၢ်န့ၣ်ကိးမ့ၢ်န့ၣ် လီၤ. ကစၢ်ယွၤဒၣ်လဲၣ် ပီၤယံၢ်လီၤက့ၤအသး ခိၣ်ဖျိလၢအ တုၤလီၤဘၣ်ပုၤကညီလၢဟီၣ်ခိၣ်ချာန့ၣ်လီၤ. ဒီးကစၢ် ယွၤအတၢ်သးအုးအံၤ အိၣ်ဒီးအီၤလၢအသးကံၢ်ပူၤတခီ လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးစီၤနီၤအါဒီးအမါ, အဖိခွါသၢဂ့ၢ်

အဒဲၣ်မုၢ်သၢဂ့ၢ်လၢယွၤအမဲၣ်ညါ မ့ၢ်ပုၤလဲၣ်တၢ်ဒီး ယွၤန့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်ဘၣ်လၢထဲစီၤနီၤအါဒီးအဟံၣ်ဖိဃီ ဖိဇါ အိၣ်မူဒ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်အသးဒီး မ့ၢ်ပုၤလၢအ အဲၣ်ကစၢ်ယွၤပျဲၣ်ကစၢ်ယွၤ, အိၣ်မူဒ်ယွၤအတၢ်မလိၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ်အဃိ အဝဲသ့ၣ်ဇိၤမ့ၢ်ပုၤဘၣ် ဘျးလၢကစၢ်ယွၤအမဲၣ်ညါန့ၣ်လီၤ. ဖဲထံၣ်လုၣ်ဘၢတၢ် ဝံၤအလီၢ်ခံ ပုၤအိၣ်မူတီၢ်ထဲဒၣ်စီၤနီၤအါဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိတ ခုၣ်ဇိၤလၢဟီၣ်ခိၣ်ချာန့ၣ်လီၤ. စီၤနီၤအါမၤပူၤဖျး, အပုၤ ဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢဟီၣ်ခိၣ်လၢ အအာဝဲသီဝဲတဘျီအံၤ အဖိခိၣ်ဇိၤန့ၣ်လီၤ. စီၤနီၤအါမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢ အိၣ်မူတီၢ်တီ လၢယွၤမဲၣ်ညါ, မ့ၢ်ပုၤလၢပုၤပျဲၣ်ဒီးကစၢ်ယွၤတဂၤ, အဝဲ လဲၣ်တၢ်ဒီးကစၢ်ယွၤအသး ဒုးလၢထီၣ်ပျဲၣ်ထီၣ် ဃုၣ်ဒီးအ ဝဲအဟံၣ်ဖိဃီဖိဒ်အဝဲအသးန့ၣ် မ့ၢ်ပုၤလၢအဆုၤပူၤဖျး တၢ်တဂၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢလီၤစံးပတြၢၤအီၤန့ၣ် လီၤ.

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ လၢပဝဲပုၤကညီဘျီထံၣ်ခဝု ရှၢၣ်အပူၤဂ့ၢ်, လၢပကီၢ်ပံၤယီၤအပူၤအံၤဂ့ၢ်, ပလိၣ်ဘၣ် ဟံၣ်ဒ်သီးစီၤနီၤအါအသးအါမးန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ ဟီၣ်ခိၣ်တၢ်မၤအသးတဖၣ် လီၤကံၢ်ဒီးစီၤနီၤအါအစီၤ ဟီၣ်ခိၣ်အံၤအာထီၣ်သီထီၣ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်က သံၣ်မူၤဘျီးတဖၣ်, တၢ်မၤကမၣ်မုၢ်ကမၣ်ခွါသ့ၣ်တဖၣ် တၢ်အာတၢ်သီလၢကျဲအါမံၤအါကလုၢ်အပူၤ ဟံၣ်ထီၣ်ဝဲ ဒၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အာတၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ်အကျိၤ ပလိၣ် ဘၣ်ဟံၣ်လၢအကအံးထွဲကွၢ်ထွဲ ဟံၣ်ဖိဃီဖိဒီးဒုးပူၤဖျးအီၤ လၢတၢ်ဟးဂူၢ်ဟးဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ် ယွၤလိၣ်ဘၣ် ဝဲဒၣ်လီၤ. ပနၣ်ပဝဲဒၣ်လၢ ဟံၣ်အိၣ်ဝဲအါဒ်အါဂၤလၢ အသးဒ်သီးစီၤနီၤအါသ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်ဝဲစ့ၣ်ကီးအဃိလီၤ. ပလိၣ်ဘၣ်စ့ၣ်ကီး ပုၤပိၣ်ခွါသးစၢ်အါဒ်အါဂၤ ကလီၤကံၢ် ဒီးဟံၣ် လၢအကဟုၣ်ဘၣ်ကယံၢ်ဘၢ ဟံၣ်ဖိဃီဖိဒ်ကစၢ် ယွၤအတၢ်ဘၣ်အသးအသးဒီး ကအိၣ်မူစီၤစီၤဆုံဆုံလၢ ယွၤမဲၣ်ညါစ့ၣ်ကီးန့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဒ်သီးအံၤသ့ၣ်တဖၣ် ဖဲဟံၣ် အမ့ၢ်န့ၣ် ဒ်သီးအံၤအဆၢကတီၢ် ကြးတၢ်မလၤကပီၤ စံးထီၣ်ပတြၢၤ က့ၤအဝဲသ့ၣ်, ခိၣ်ဖျိအတၢ်မၤဂ့ၢ်တူၢ်ဆါ ခိၣ်ဆါသးန့ၣ်လီၤ.

**သ့ၣ်ကါကိမိၣ်ဆဲး**